

IV töökoosoleku kokkuvõte

Koosoleku salvestus:

<https://drive.google.com/file/d/1vRBmQGBhOf-WyFLxFJX1HbTpI20CJuPG/view?usp=sharing>

Sihtasutuse Kodanikuühiskonna Sihtkapitali projekti “Kodanikuühiskonna mõju suurendamiseks ja arengu toetamiseks” ESF-SIM AP töögrupi esimene koosolek.

23.04. 2025 kell 13.00- 14.30

Toimumiskoht: Microsoft teams online keskkond

Koosoleku juhataja: Leana Liivson, ESF-SIM projektijuht

Koosoleku protokollija: Mae Rae

Osalesid: Leana Liivson (KÜSK), Mae Rae (KÜSK), Kaoke Kärsti (KÜSK, online), kaardistusekspert Aune Lillemets, kaasamiseekspert Ege Kirik, koolitusekspert Kaie Koppel.

Vabakuulajad: Martin A Noorkõiv, DD sihtasutusest.

Päevakava

1) Räägime läbi Domus Dorpatensisega tagasiside küsimise Suminaril:
https://docs.google.com/document/d/1UFSZ99vrU6-QH-81lvVf_rmelb1MV9yMzth_bTcSjM/edit?usp=sharing

2) Eelmisest korrast jäi meil veel üle vaatamiseks intervjuu kava KOVIdega:
https://docs.google.com/document/d/1hmLkPhPUZvEtfmyEwuI34_DNEsa0NBgLRJhRISrHc/edit?usp=sharing

Koosoleku päevakord kinnitati.

Arutelu ja otsused

1. Aune Lillemetsa töödokument teemadega [SIIN](#).

Martin pakkus välja oma ideed tagasiside saamiseks. Osad teemad oleks mõistlik panna digikujul, et oleks rahulikult aega mõelda ning osad teemad sobiksid kohapeal arutamiseks (grupiarutelu).

Aune täpsustas, et esialgne plaan oli teha kaks tagasiside saamist. Kevadel lühidalt ning sügisel pikemalt. Esialgu ei soovi kõikidele küsimustele kirjalikku vastust.

Tagasiside on sügavam kui inimesed saavad arutleda väiksemates gruppides. Grupid jagavad peamisi asju, peamisi ühiseid asju. Läbi selle saame teada, millised teemad olid kõige olulisemad.

Aune: kuidas salvestame järeldused? Kirjalikult, lindistus? Mae või Leana märgivad tagasiside üles.

Kui koolitajad Martin ja Reelika on tagasisidestamisel juures, kas siis on tagasiside aus? Võib-olla siis ei julgeta kõike välja öelda ja tagasiside on nõ puhas.

Tagasisidestamine toimub KÜSKI SUMINARI viimasel päeval. Sellest teatakse ka MAK konsultante.

Aune ning Martin jagavad omavahel küsimused ning tagasisidestamise ära.

Martin küsib programmi lõpetamise kohta. Kas lõpus on midagi pidulikku ka? Diplom või mingi paber? Leppisime kokku, et väike pidulik moment võiks olla. Korralduse osas arutleme.

2. Mida küsime potentsiaalselt järgmisel aastal programmis osalejatelt (KOVide esindajad)?

Aune Lillemetsa töödokumendis [SIIN](#).

Aune soovib kaardistada erinevaid skeeme, kuidas KOVides noorte/vabaühenduste kaasamise teemadele lähenetakse, kes tegelevad, mis mahus, millised ametnikud jne. Sekkumiste pool, mida saaks KOV ametnik teha, et mõjutada vabaühendusi, kas annavad nõu, mis teemadel. Kas vabaühendused suhtlevad KOVidega. Kas on olemas noorte volikogu või mõni muu noorte kaasamise viis (kui on, siis head näited). Kui oluliseks peavad KOVid noorte kaasamist ja kuidas kaasavad?

Kas ja kui palju saavad mõjutada vabaühenduste käitumist ja kas ja kuidas rahastavad. Lõpetuseks uuriks, milliseid mõtteid on KOV ametnikel veel antud teemal. Millised teemad peaksid olema järgmise aasta arenguprogrammis, mida nad sellest ootavad

jne? Kas füüsiline, kui pikk, milline formaat? Kas ja kui oluliseks peavad nad sarnaseid koolitusi ja nendel osalemist.

Täpsemad küsimused Aune tööfailis.

Arutelu järgmiste kohtumiste osas. Kas toimub veel üks juunis või septembris. Otsustati, et üks kohtumine toimub füüsiliselt septembris Tallinnas, toimub intensiivne arutelu.

Koosoleku lõpp 14.30

Koosoleku juhataja: Leana Liivson

Koosoleku protokollija: Mae Rae

Osalejad: Kaoke Kärsti (KÜSK, online), Martin A Noorkõiv (DD Sihtasutus), kaardistusekspert Aune Lillemets, kaasamiseekspert Ege Kirik, koolitusekspert Kaie Koppel, Martin A Noorkõiv (DD Sihtasutus).